
Kadencja 2024-2029 

P R O T O K Ó Ł Nr VII/2024 
z sesji Rady Gminy Główczyce 

z dnia 28 listopada 2024 r. 
…………………………………………………………………………………………………………………….……………………………………………………... 

Na wstępie Przewodniczący Rady Gminy p. Michał Matkowski przypomniał, że sesja jest 

utrwalana i transmitowana za pomocą urządzeo rejestrujących obraz i dźwięk. Transmisja 

jest dostępna w sieci Internet, natomiast nagrania z sesji w Biuletynie Informacji Publicznej 

oraz na stronie internetowej gminy.  

 
Ad.1 Sprawy regulaminowe 
 
Ad.1.1 Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad 

 
Przewodniczący Rady Gminy otworzył VII Sesję Rady Gminy Główczyce o godzinie 13:00. 

Powitał wszystkich radnych, Wójta Gminy p. Rafała Teterkę, Z-cę Wójta Gminy  

p. Joannę Lipczyoską, Radcę Prawnego p. Małgorzatę Ejsmont oraz zaproszonych gości: 

Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej w Główczycach, Prezesa Zakładu Usług 

Publicznych w Główczycach, Kierownika Środowiskowego Domu Samopomocy w 

Szczypkowicach, Dyrektora ZSP w Główczycach, Dyrektora ZSP w Żelkowie, Dyrektora SP w 

Pobłociu, Dyrektora SP w Stowięcinie, Kierownika Referatu Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska oraz obecnych sołtysów. 

Stwierdzono prawomocnośd obrad, gdyż na 15-osobowy skład Rady w sesji uczestniczyło 15 

radnych. Radni dodatkowo potwierdzili udział w sesji poprzez system głosowania.  

 

Ad.1.2 Zatwierdzenie porządku obrad. 
 

1. Sprawy regulaminowe: 

a) otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad, 

b) zatwierdzenie porządku obrad, 

c) przyjęcie protokołu  z poprzedniej sesji. 

2. Informacja o działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym. 

3. Informacja z analizy oświadczeo majątkowych. 

4. Informacja o podmiotach, w których jest wykonywana kara ograniczenia wolności. 

5. Uchwalenie Programu współpracy Gminy Główczyce na 2025 r. z organizacjami 

pozarządowymi i podmiotami prowadzącymi działalnośd pożytku publicznego. 

6. Podjęcie  uchwał: 

1. w sprawie przyjęcia Rocznego Programu Współpracy Gminy Główczyce 

 w 2025 roku z organizacjami pozarządowymi i podmiotami, o których mowa w art. 3 

ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003r. o działalności pożytku publicznego i o 

wolontariacie, 



2. w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy Domowej i 

Ochrony Osób Doznających Przemocy Domowej w Gminie Główczyce na lata 2024-

2030, 

3. w sprawie zmiany Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 

Główczyce, 

4. zmieniająca uchwałę w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług 

w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i 

zagospodarowania tych odpadów, 

5. w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz ustalenia wysokości tej opłaty, 

6. w sprawie podziału sołectwa Żelkowo i utworzenia nowego sołectwa Zgojewo oraz 

zmiany uchwały Rady Gminy Główczyce Nr 304/R/2014 z dnia 27 maja 2014 r. w 

sprawie uchwalenia statutów sołectw oraz statutu osiedla, 

7. zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wysokości i zasad przyznawania diet dla 

radnych Rady Gminy Główczyce, 

8. w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2024 rok, 

9. w sprawie zmiany WPF. 

7. Informacja dotycząca  interpelacji i zapytao.                                                                               

8. Informacje, wnioski  i  oświadczenia.                                                                                                      
9. Zamknięcie sesji Rady Gminy. 
 
Ad.1.3 Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
 
Protokół z poprzedniej sesji przyjęty został bez uwag. 
 
Ad. 2 Informacja o działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym. 
 
Wójt Gminy Główczyce przedstawił informację ze swojej działalności w okresie 

międzysesyjnym od 31.10.2024 r. do 28.11.2024 roku - całościowy zapis obrad znajduje się 

pod adresem: ug.glowczyce.ibip.pl 

Ponadto Wójt poinformował, że w każdy poniedziałek od godz. 07:30 do godz. 17:00 jest 
dostępny dla mieszkaoców. 
 
Ad. 3 Informacja z analizy oświadczeo majątkowych. 
 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił informację o wynikach analizy oświadczeo 

majątkowych złożonych przez radnych w 2024 roku – informacja została przyjęta bez uwag i 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Wójt Gminy przedstawił informację o oświadczeniach majątkowych za 2023 r. złożonych 

przez pracowników Urzędu Gminy w Główczycach oraz kierowników jednostek 



organizacyjnych Gminy Główczyce – informacja została przyjęta bez uwag i stanowi załącznik 

do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 4 Informacja o podmiotach, w których jest wykonywana kara ograniczenia wolności. 

 
Z-ca Wójta przedstawił informację o podmiotach, w których jest wykonywana kara 

ograniczenia wolności – informacja została przyjęta bez uwag i stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. 

 
Ad. 5 Uchwalenie Programu współpracy Gminy Główczyce na 2025 r. z organizacjami 
pozarządowymi i podmiotami prowadzącymi działalnośd pożytku publicznego. 
 
Z-ca Wójta przedstawił czego dotyczy Roczny Program Współpracy Gminy Główczyce w 2025 

roku z organizacjami pozarządowymi i podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z 

dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie  – informacja 

została przyjęta i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 
Ad. 6 Podjęcie uchwał: 
 
6.1 Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Rocznego Programu Współpracy Gminy Główczyce 
w 2025 roku z organizacjami pozarządowymi i podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 
ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego – projekt uchwały 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
P. Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie imienne. W wyniku głosowania uchwałę 
w sprawie przyjęcia Rocznego Programu Współpracy Gminy Główczyce w 2025 roku z 
organizacjami pozarządowymi i podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 
24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego, Rada Gminy przyjęła jednogłośnie 
15 głosami „za”, przy 0 „przeciwnych” i 0 „wstrzymujących się” - protokół głosowania 
imiennego stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Uchwała została opatrzona NR VII/64/24 i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
6.2 Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy 
Domowej i Ochrony Osób Doznających Przemocy Domowej w Gminie Główczyce na lata 
2024-2030 – projekt uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
P. Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie imienne. W wyniku głosowania uchwałę 
w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy Domowej i Ochrony 
Osób Doznających Przemocy Domowej w Gminie Główczyce na lata 2024-2030, Rada 
Gminy przyjęła jednogłośnie 15 głosami „za”, przy 0 „przeciwnych” i 0 „wstrzymujących się” - 
protokół głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Uchwała została opatrzona NR VII/65/24 i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
6.3 Projekt uchwały w sprawie zmiany Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 
terenie Gminy Główczyce – projekt uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 



Zanim przystąpiono do uchwalenia projektu uchwały w sprawie zmiany Regulaminu 
utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Główczyce, Przewodniczący Rady 
poinformował, że jej podjęcie wiąże się z tym, że od 01.01.2025 r. mieszkaocy będą mieli 
możliwośd oddawania odzieży i tekstyliów do Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów 
Komunalnych w miejscowości Główczyce (PSZOK). 
 
P. Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie imienne. W wyniku głosowania uchwałę 
w sprawie zmiany Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 
Główczyce, Rada Gminy przyjęła jednogłośnie 15 głosami „za”, przy 0 „przeciwnych” i 0 
„wstrzymujących się” - protokół głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu. 
Uchwała została opatrzona NR VII/66/24 i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
6.4 Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu 
świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 
nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów – projekt uchwały stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu. 
 
P. Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie imienne. W wyniku głosowania uchwałę 
zmieniającą uchwałę w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w 
zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i 
zagospodarowania tych odpadów, Rada Gminy przyjęła jednogłośnie 15 głosami „za”, przy 0 
„przeciwnych” i 0 „wstrzymujących się” - protokół głosowania imiennego stanowi załącznik 
do niniejszego protokołu. 
Uchwała została opatrzona NR VII/67/24 i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
6.5 Projekt uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości tej opłaty – projekt uchwały stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Radny p. Arkadiusz Kwiatkowski poprosił Wójta o przedstawienie dalszych planów odnośnie 
opłaty za gospodarowanie odpadami i na jaki czas ta stawka będzie obejmowała 
mieszkaoców, ponieważ na pewno temat podwyżki stawki za odpady wywoła wśród nich 
dyskusję. 
 
Wójt Gminy Główczyce powiedział, że z dużą obawą podchodził do przetargu na śmieci. 
Okres, który został wskazany do przetargu jest to okres dwóch lat. Wójt przyznał, że obawiał 
się, że te stawki zdecydowanie wzrosną. Projekt i założenia były takie, aby zapewnid również 
odbiór odpadów, które pojawiają się przy naszych przystankach. Wójt kontynuując 
powiedział, że potrzebuje czasu aby móc przygotowad się do modernizacji PSZOK-u i podjęcia 
kolejnych działao, które spowodują ze ta stawka za śmieci będzie zdecydowanie niższa. W 
chwili obecnej budżet Gminy jest przygotowany na dopłatę w tym zakresie. Stawka, która 
została wypracowana w wyniku rozmów w ramach prac na posiedzeniu wspólnym komisji to 
38,70 zł i 4,00 zł ulgi za kompostownik. Obrana stawka i tak będzie powodowała dopłatę z 
poziomu Gminy, jednak jest to dopłata na którą budżet w chwili obecnej jest przygotowany. 
 
 



Radny p. Stanisław Zielioski zapytał, czy częstotliwośd wywozu śmieci pozostaje bez zmian. 
 
Wójt Gminy odnosząc się do zapytania potwierdził, że częstotliwośd wywozu pozostaje bez 
zmian. 
 
Radny p. Grzegorz Włodarczyk zapytał, czy dobrze rozumie, że w ramach tej uchwały  
tekstylia będą odbierane na PSZOK-u, jednak od mieszkaoców już nie. 
 
Wójt Gminy powiedział, że Regulamin zakłada oddawanie tekstyliów na PSZOK. 
 
P. Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie imienne. W wyniku głosowania uchwałę 
w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 
oraz ustalenia wysokości tej opłaty, Rada Gminy przyjęła 14 głosami „za”, przy  
1 „przeciwnych” i 0 „wstrzymujących się” - protokół głosowania imiennego stanowi załącznik 
do niniejszego protokołu. 
Uchwała została opatrzona NR VII/68/24 i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
6.6 Projekt uchwały w sprawie podziału sołectwa Żelkowo i utworzenia nowego sołectwa 
Zgojewo oraz zmiany uchwały Rady Gminy Główczyce w sprawie w sprawie uchwalenia 
statutów sołectw oraz statutu osiedla – projekt uchwały stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu. 
 
P. Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie imienne. W wyniku głosowania uchwałę 
w sprawie podziału sołectwa Żelkowo i utworzenia nowego sołectwa Zgojewo oraz zmiany 
uchwały Rady Gminy Główczyce w sprawie w sprawie uchwalenia statutów sołectw oraz 
statutu osiedla, Rada Gminy przyjęła jednogłośnie 15 głosami „za”, przy 0 „przeciwnych” i 0 
„wstrzymujących się” - protokół głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu. 
Uchwała została opatrzona NR VII/69/24 i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
6.7 Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia wysokości i zasad 
przyznawania diet dla radnych Rady Gminy Główczyce – projekt uchwały stanowi załącznik 
do niniejszego protokołu. 
 
P. Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie imienne. W wyniku głosowania uchwałę 
zmieniającą uchwałę w sprawie ustalenia wysokości i zasad przyznawania diet dla radnych 
Rady Gminy Główczyce, Rada Gminy przyjęła 14 głosami „za”, przy 0 „przeciwnych”  
i 1 „wstrzymującym się” - protokół głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu. 
Uchwała została opatrzona NR VII/70/24 i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
6.8 Skarbnik Gminy P. Mariola Barna przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w 
budżecie gminy na 2024 rok – projekt uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
 
P. Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie imienne. W wyniku głosowania uchwałę 
w sprawie zmian w budżecie gminy na 2024 rok, Rada Gminy przyjęła jednogłośnie 15 



głosami „za”, przy 0 „przeciwnych” i 0 „wstrzymujących się” - protokół głosowania 
imiennego stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Uchwała została opatrzona NR VII/71/24 i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
6.9 Skarbnik Gminy P. Mariola Barna przedstawiła projekt uchwały w sprawie Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Główczyce – projekt uchwały stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.  
 
P. Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie imienne. W wyniku głosowania uchwałę 
w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Główczyce, Rada Gminy przyjęła 
jednogłośnie 15 głosami „za”, przy 0 „przeciwnych” i 0 „wstrzymujących się” - protokół 
głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Uchwała została opatrzona NR VII/72/24 i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 7 Informacja dotycząca interpelacji i zapytao. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował że w okresie międzysesyjnym wpłynęła 1 
interpelacja: 

1. Interpelacja Radnej p. Magdaleny Włodarczyk z dnia 25.11.2024 r. w sprawie stanu 
drogi powiatowej oraz niedokooczonych dwóch zjazdów w drogi gminne w 
miejscowości Będziechowo. 

Następnie Przewodniczący Rady nadmienił, iż wszystkie interpelacje wraz z udzielonymi 

przez Wójta odpowiedziami publikowane są w Biuletynie Informacji Publicznej Gminy 

Główczyce.  

 
Ad. 8 Informacje, wnioski i oświadczenia. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, iż w dniu 05.11.2024 r. do Rady Gminy wpłynęło pismo 

z Kancelarii Prezydenta z prośbą o rozpatrzenie sprawy i rozważenia możliwości rozwiązania 

problemu miejscowości Dochowo dotyczącego dróg. 

Następnie Przewodniczący Rady przedstawił odpowiedź jakiej udzielił na ww. pismo i 

poprosił Wójta o przedstawienie wyjaśnieo w sprawie. 

Wójt Gminy na wstępie nadmienił, że z treścią swojej odpowiedzi zapoznał radnych na 

wspólnym posiedzeniu komisji, a następnie przedstawił wyjaśnienia dotyczące sprawy. 

Radny p. Grzegorz Włodarczyk zapytał, czy zapytania składane przez radnych są 

publikowane w Biuletynie Informacji Publicznej. Następnie nadmienił, że z art. 24 pkt. 7 ust. 

o samorządzie gminnym wynika, że tak samo zapytania jak i interpelacje powinny byd 

niezwłocznie publikowane wraz z odpowiedziami na stronie Biuletynu Informacji Publicznej. 

Wójt Gminy odnosząc się do powyższego powiedział, że zostanie to sprawdzone i jeżeli 

faktycznie zapytanie nie zostało zamieszczone na stronie Biuletynu to niezwłocznie zostanie 

to uzupełnione. 



Przewodniczący Rady Gminy przypomniał, że wszystkie zapytania i interpelacje radnych 

wpływające w okresie międzysesyjnym są odczytywane na najbliższych sesjach Rady Gminy. 

Radny p. Grzegorz Włodarczyk zwracając się do Przewodniczącego Rady powiedział, że 

odczytanie zapytania podczas sesji, a publikacja do wiadomości publicznej wynikająca z 

ustawy to dwie inne rzeczy. 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że chciał przypomnied o publicznym odczytaniu 

zapytao, natomiast sprawa publikacji zostanie sprawdzona. 

Radny p. Grzegorz Włodarczyk kontynuując przedstawił wniosek o wykonanie drogi 

prowadzącej do elektrowni w miejscowości Żelkowo. Radny powiedział, że chciałby aby 

mieszkaocy wiedzieli, że taki wniosek został przez niego złożony w imieniu mieszkaoców. 

Następnie Radny dodał, że droga prawdopodobnie jest drogą leśną i jeżeli Zarząd Damnica za 

to odpowiada to poprosił Wójta, aby podjął stosowne czynności zmierzające do poprawy 

stanu tej drogi. 

Wójt Gminy odnosząc się do powyższego powiedział, że nie jest to co prawda droga gminna i 

tak jak wspominał wcześniej na posiedzeniu wspólnym komisji, skontaktuje się z p. 

Nadleśniczy Nadleśnictwa Damnica i spróbuje wypracowad stosowne rozwiązanie. 

Radny p. Grzegorz Włodarczyk powiedział, że droga może nie należy do Gminy ale 

mieszkaocy tak. 

Wójt Gminy odnosząc się do powyższego powiedział, że nie kwestionuje tego i zaznaczył, że 

należy pamiętad o tym że wydatkowanie pieniędzy publicznych jest możliwe tylko i wyłącznie 

na podstawie podpisanych porozumieo albo zgodnie z kompetencją. Następnie Wójt dodał, 

że szanuje wszystkich mieszkaoców i dołoży wszelkich starao, aby w majestacie prawa móc 

to zrealizowad. 

Radny p. Stanisław Zielioski zapytał, na jakim etapie znajduje się obecnie sprzedaż mieszkao 

na ul. Mickiewicza w miejscowości Główczyce. 

Wójt Gminy w odpowiedzi poinformował, że kolejny krok zostanie wykonany w momencie 

kiedy nie będzie zaległości na mieszkaniach.  

Radny p. Hubert Oleszek przypomniał, że dwie sesje wcześniej zgłaszał sprawę skrzyżowania 

drogi wojewódzkiej z drogą powiatową w stronę miejscowości Rumsko i Siodłonie. Radny 

doprecyzował, że chodzi o zakrzaczenia, które przydałoby się powycinad, a na samym 

skrzyżowaniu jest bardzo wielki ubytek, że skręcając w stronę Główczyc do miejscowości 

Rumsko trzeba zajmowad przeciwległy pas. 

Kontynuując Radny p. Hubert Oleszek zgłosił również problem nowej drogi w miejscowości 

Równo dot. odwodnienia ww. drogi, ponieważ spływająca woda gruntowa spływa kostką 

brukową oraz naprawę pobocza drogi powiatowej do miejscowości Równo. 



Wójt Gminy odnosząc się do powyższego powiedział, że kwestie skrzyżowao dróg gminnych 

z drogami powiatowymi, leżą w gestii zarządcy drogi wyższej kategorii. Kontynuując 

powiedział, że temat został mu już zgłoszony przez Pana Sołtysa oraz przez Pana Radnego, w 

związku z czym odbył rozmowę z pracownikami firmy remontowej, która jest na DW 213. 

Pracownicy zobowiązali się, że w wyniku tych prac uzupełnią ubytek, który się pojawił w 

okolicy skrzyżowania i przystanku autobusowego. 

Wójt Gminy dodał, że jeżeli chodzi o kwestię związane z wodą płynącą i wypłukującą drogę 

gminną, te czynności zostaną podjęte, jednak należy się do zadania przygotowad finansowo. 

Radny p. Marcin Wejer zapytał, jak idą postępy w aptece na ul. Lipowej w miejscowości 

Główczyce. 

Wójt Gminy odnosząc się do powyższego powiedział, że bardzo się cieszy, ponieważ postępy 

z apteką idą bardzo dobrze. Wójt poinformował, że planowane otwarcie apteki było do 

kooca bieżącego roku, jednak najprawdopodobniej uda się je przyspieszyd tak, żeby już 

apteka mogła funkcjonowad w grudniu. 

Następnie korzystając z tego, że sesja Rady była transmitowana online i dostępna dla 

wszystkich mieszkaoców, Wójt Gminy poinformował, że dotarły do niego sygnały dotyczące 

problemów z ogrzewaniem. Następnie nadmienił, że rozmawiał już z Radnym p. Marcinem 

Wejer, ponieważ problem ten dotyczy Osiedla Na Wzgórzu oraz z właścicielem, który 

zawiaduje tą kotłownią. Wójt poinformował, że właściciel zapewnił że, temat ten już nie 

powinien się pojawid oraz zadeklarował chęd rozmów z mieszkaocami, bądź 

przedstawicielami celem rekompensaty za pewne niedogodności, które się pojawiły. 

Ad. 9 Zamknięcie sesji Rady Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że porządek obrad został wyczerpany. Podziękował 

wszystkim za udział i zamknął obrady VII sesji Rady Gminy Główczyce o godzinie 14:00. 

Całościowy zapis obrad znajduje się pod adresem: ug.glowczyce.ibip.pl 
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